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Milí přátelé, sousedé, kolegové. Jsem 
senátorem v obvodu č. 44, tedy Chrudim‑
sko a Havlíčkobrodsko. Žiji zde a záleží mi 
na svém domově, stejně jako vám.
Mým hlavním cílem v Senátu je dávat bed‑
livý pozor na to, aby zákony, které par‑
lament přijímá, nám i našemu domovu 
neškodily, ale naopak prospívaly. Proto 
uvítám jakékoliv vaše podněty, připomín‑
ky i názory. Jsem zde proto, že v Praze za‑
stupuji právě vás.
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JAN Tecl
zvolen v roce 2018 jako společný 
kandidát ODS, StAN a StO

volební obvod 44 (Chrudimsko 
a Havlíčkobrodsko)

pracuje ve dvou senátních výborech: 
Mandátovém a ve výboru pro vzdělávání, 
vědu, kulturu, lidská práva a petice

www.jantecl.cz

TrocHA podzIMNíHo čTeNí od vAšeHo seNáTorA JANA TeclA • vycHází pro cHrudIMsKo A HAvlíčKoBrodsKo

Senátor a jeho region 2020

„Mat můžeme dát až 
vakcínou, nyní je čas držet 
virus aspoň  v šachu…“

Víte, že jsem ve třetině svého funkčního období? Původně jsem chtěl na tomto místě bilancovat, ale okolnosti 
za mě vymyslely něco lepšího. Předseda Senátu a můj kolega Miloš Vystrčil obhájil v těchto dnech svoji funkci 
druhého nejvyššího ústavního činitele ČR. Což je nejen příležitost upřímně říci: „Gratuluji, Miloši, neznám nikoho, 
kdo by byl pro tuhle práci lepší“, ale i bilancovat jeho povolanými ústy. Přináším výňatky z jeho brilantního proje-
vu ke zprávě o činnosti Senátu za 12. funkční období a berte je, prosím, i jako čtivé, shrnující povídání. 

Senát jako takový má více tváří. to hlavní, co Senát dělá 
Senátem, jsou lidé, kteří jsou do něj voleni většinovým 
systémem, lidé se zkušenostmi a lidé, kteří se ve svých 
obvodech a  často i  ve větší oblasti než jejich se‑
nátní obvod těší vysoké důvěře, je s nimi spoje‑
na i určitá jistota v tom, že když oni něco říkají 
nebo oni něco dělají, je to správně, nebo je to 
děláno alespoň v dobrém úmyslu.
První tvář, kterou zmíním, je tvář Senátu jako 
pozorného čtenáře a ochránce reálného živo‑
ta a strážce legislativní kultury. My z těch záko‑
nů, které obdržíme z  Poslanecké sněmov‑
ny, zhruba třetinu vracíme s  návrhem 
na opravy. Z  té třetiny, kterou vracíme, 
zhruba zase třetinu Poslanecká sně‑
movna přijme, jinými slovy uzná svoji 
chybu, respektive uzná chybu navrho‑
vatele. Jinými slovy, my opravujeme 
a  vylepšujeme i  se souhlasem po‑
slanecké sněmovny každý desátý 
zákon. Každý desátý zákon v  průměru opravíme. to 
není vůbec málo. takový kontrolor se rozhodně vyplatí.
Druhá tvář je tváří znalce reálného života, reálných po‑
třeb. Opět jsem přesvědčen, že jsme v  tomto období 
rozhodně nezklamali. Uvedu pouze jeden příklad. Byl 
to český senát, který upozornil a následně prosadil, 
aby v době koronaviru, v době koronavirové krize 
byly našim obcím a městům kompenzovány výpad‑
ky příjmů, které byly způsobeny správným zavede‑
ním kompenzačního bonusu. Byl to český Senát, který 
se zasloužil o to, že obce a města a tím pádem občané 
v těch obcích a městech obdrželi ze státního rozpočtu, 
jinými slovy mimochodem ze svého, 13 mld. Kč.
Speciální pozornost si zaslouží to, jak se senát postavil 
ke koronavirové pandemii. My jsme 18. března 2020 
přijali usnesení, ve kterém jsme konstatovali, že kri‑
ze je vážná a bude mít dalekosáhlé následky. pro‑
sím, 18. března 2020. pak jsme konstatovali, že vlá‑
da podcenila komunikaci a že jí hrozí, že jí nebude 
důvěřováno. 18. března 2020. Pak jsme konstatovali, že 
je potřeba ke zvládnutí krize používat standardní me‑
chanismy krizového zákona. 18. března 2020.
Bohužel, přestože jsem byl pověřen, abych toto přijaté 
usnesení s dalšími body předal předsedovi vlády Čes‑
ké republiky, bylo velmi málo reflektováno. to může 
být jedna z příčin, proč jsme dnes v situaci, kdy musíme 
všichni společně napnout síly, abychom ji překonali.
Co se týká další tváře Senátu, je to dle mého názoru Se‑
nát jako strážce ústavnosti a senát jako nejstabilnější 
prvek parlamentní demokracie. Je to dáno tím, jak 
jsme uspořádáni. senát se mění po třetinách, tzn. je 
velká šance, že si v  podstatě zachovává svůj cha‑
rakter, zachovává si svou tvář, zachovává si svůj přístup 
k posuzování zákonů a dalších senátních tisků i ke všem 

dalším rolím, které má dány ústavou nebo jednacím řá‑
dem. Je to naše velká výhoda a je to také odpovědnost, 
protože lidé se v tomto smyslu na nás naučili spolé‑

hat. spoléhají na to, že nebudeme každého jme‑
novat ústavním soudcem, spoléhají na to, že 
budeme dobře vybírat kandidáty na zástupce 
veřejného ochránce práv, spoléhají na to, že 
nebudeme ratifikovat třeba všechny meziná‑
rodní smlouvy, že budeme správně vybírat 

předsedu Úřadu pro ochranu osobních údajů 
a že budeme využívat svou nepřehlasovatel‑

nost při schvalování ústavních zákonů 
a třeba i volebních zákonů. To je naše 
role, to je naše veliká síla. My máme 

v  tomto směru zásadní zodpověd‑
nost za to, jestli se bude měnit naše 
stabilita, jestli se bude měnit náš typ 
demokracie, jestli se bude měnit typ 
našeho parlamentního uspořádání. 
toto máme ve svých rukách, toto nám 

nikdo nemůže vzít a my bychom to měli mít jako sená‑
torky a senátoři pořád na vědomí.
velmi si troufnu ocenit naši činnost v oblasti zahranič‑
ní politiky. Ať jsou to naše usnesení v Bělorusku, ať 
jsou to naše upozorňování na různé typy kybernetických 
hrozeb, ať jsou to další věci, které jsme dokázali a které 
jsme konali za podpory naprosté většiny Senátu. tady 
asi tušíte, že zmíním i senátní delegaci, která se vydala 
na tchaj ‑wan. chci ještě jednou poděkovat za pod‑
poru, které se nám všem, kteří jsme na Tchaj ‑wan za 
senát jeli, dostalo. Chci poděkovat za to, že 50 z 52 se‑
nátorů tuto cestu podpořilo. Bylo to naprosto rozhodu‑
jící pro naši autoritu a pro naše sebevědomí, se kterou 
jsme tu cestu mohli vykonat. Je asi správné a nutné 
zmínit, že ten, kdo stál u zrodu této cesty, byl před‑
chozí předseda senátu Jaroslav Kubera. patří mu za 
to poděkování. intuitivně vycítil, že to je cesta, kterou 
bychom se v rámci parlamentní diplomacie měli vydat, 
všechny reakce, které já mám, většina reakcí, které já 
mám, jsou jednoznačně kladné. lidé oceňují, že jsme 
na tchaj ‑wan jako Senát jeli, že jsme se za tu cestu po‑
stavili, že jsme pomohli opět vzbudit v českých lidech 
hrdost, svébytnost a suverénní pocity. 
Další věc, kterou tady mám, je tvář Senátu jako instituce 
pečující o tradice. Byl to český Senát, který připomněl 
30. výročí sametové revoluce. všem organizátorům 
děkuji. 30. výročí svatořečení Anežky České, 30. výročí 
obnovení svobodného skautingu. 20 let od vstupu do 
NAtO. 15 let od vstupu do Evropské unie. Myslím si, že 
to je dobře, a všem senátorkám a senátorům, kteří se 
podíleli na organizaci těchto událostí, za to chci podě‑
kovat, protože i  připomínáním historie se vychovává. 
Kdo nezná svou historii, kdo ji neumí a nerozumí jí, je 
ohrožen z hlediska své budoucnosti.

Celý PRoJeV 
MIloŠe VyStRČIla zde

Vystrčil: Dobře fungující Senát opravuje legislativu

Krajské volby ukázaly, že spolupráce nám 
může vrátit plnohodnotnou demokracii
Říjnové krajské volby přinesly řadu změn. ODS se díky otevřené a  trans‑
parentní komunikaci s ostatními partnery například vrací do vedení Kraje 
vysočina. Ukázalo se, že vůle po přátelství a  partnerství je lepší, než ne‑
konečné řady drobných rýpnutí a šťouchanců. Ostatně – u nás na radnici 
v Havlíčkově Brodě filozofii otevřené spolupráce razíme už dávno, a vždy se 
to vyplácí. Rozhádané zastupitelstvo znamená rozhádné město či rozháda‑
ný kraj. A abych nezapomněl – od říjnových krajských voleb již nejsem 
zastupitelem Kraje vysočina. děkuji bývalým kolegům a spolupracov‑
níkům z krajského úřadu za ta bezvadná léta s nimi.
tématu spolupráce se věnuji i v rozhovoru, který vyšel před krajskými vol‑
bami. Můžete si jej přečíst.

v posledních dnech nám velkou 
životní lekci dává jeden malý 
virus. ukazuje zranitelná místa, 
nutí nás měnit zavedené pořád‑
ky, přemýšlet, upravujeme svůj 
životní styl. Mějme proto v úctě 
vlastní svobodu, uvědomme 
si, jaké úsilí stálo naše předky 
ji získat a připomeňme si myš‑
lenky T.G. Masaryka, který se 
v osudných okamžicích zasadil 
o vznik našeho samostatného 
státu. Brněnská univerzita, ne‑
soucí prezidentovo jméno, in‑
spiruje trefným zvoláním: 

#FolloWMAsAryK
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v polovině září jsem navštívil Slati‑
ňany. Se starostou města ivanem 
Jeníkem jsme diskutovali nad aktu‑
ální situací týkající se problematiky 
koronaviru a jeho dopadů na roz‑
počty měst a obcí. Řešili jsme také 
složitost legislativy týkající se zdlou‑
havosti a složitosti stavebních říze‑
ní i různých povolovacích procesů 
ústředních orgánů. viděli jsme také 
hřebčín a místní zámek. více »

Polemika: Zakotvit ústavně celostátní referendum?
Na stránkách časopisu Senát jsem polemi-
zoval o  návrhu zakotvení celostátního refe-
renda do ústavy. obhajoval jsem stanovisko 
těch z nás, kteří tento návrh neshledávají uži-
tečným. Vznesl jsem zejména tyto tři hlavní 
argumenty:
Prvním důvodem je fakt, že celostátní referen‑
dum už současná legislativa umožňuje. tímto 
mechanismem, kdy byl vydán speciální ústav‑
ní zákon, jsme odsouhlasili náš vstup do EU.
druhým důvodem je nebezpečí silné polarizace společnosti, vyostřování 
konfliktů. vyhrocené kampaně, které dominovaly přímé volbě prezidenta, 
přinesly rozdělení společnosti na dva těžko smiřitelné tábory. Mám rád po‑
litiku proto, že bývá v lepším případě soubojem idejí, soubojem, kde zbraní 
jsou férové argumenty. Dnes často nejde o souboj idejí, ale o poměřování 
sil marketingových týmů. Zbraněmi nejsou argumenty, ale reklamní plochy 
a peníze. Zvyšuje se také tlak na voliče rozhodovat se na základě vzbuze‑
ných emocí.
třetí důvod považuji za nejsložitější. Referendum vyvíjí tlak na černobílé 
vidění světa a  přináší obrovskou míru zjednodušení. Celospolečenské či 
politicko ‑ekonomické otázky, které dnes před námi stojí, zpravidla nemají 
příliš přímočará řešení. Dopady každého zákona či nařízení jsou ve spleti 
současné legislativy, která je zčásti národní a zčásti determinovaná našimi 
mezinárodními závazky, nesnadno dohlédnutelné na první pohled. i proto 
mají profesionální politici své týmy, které se těmto dopadům věnují.
Pokud chcete znát celou moji argumentaci, najdete ji v odkazu. více »

(…) Již během měsíce března jsme vě-
děli, že koronavirová krize se protáhne 
a zasáhne do období po 1. září 2020, kdy 
začíná školní výuka. Rozumím tomu, že 
nejprve bylo potřeba na MŠMT přijmout 
opatření ke zdárnému ukončení loňské-
ho školního roku a přípravě přijímacích 
zkoušek. Přesto si však myslím, že jsme 
se novelou tohoto zákona mohli zabývat 
mnohem dříve. Nemuselo to být formou 
legislativní nouze, ale řádným legislativ-
ním procesem. Vznikl by nám tím pro-
stor na kvalitní posouzení toho zákona 
a projednání s odbornou veřejností.
Přiznám se, že v  souladu s  projednává-
ním této novely jsem čekal, že dostaneme 
odpověď na otázku, která bude zajímat 
všechny rodiče, jejichž dětí se bude týkat 
distanční forma vzdělávání. V  současné 
době má rodič nárok na ošetřovné ve výši 
60 % po dobu devíti dnů. U samoživitelů je 
to 16 dní. Může se lehce stát, že distanční 
výuka bude probíhat po delší dobu. Tady 
nemám odpověď pro rodiče na otázku, 
zda budou mít nějaké příjmy. Tady vláda 
zaspala a současně se školským zákonem 
se měla řešit i tato problematika.
Vládě musel pomoci v  říjnu Parlament 
a opět v legislativní nouzi řešit schvalová-
ní zákonných norem na zmírnění dopadů 
pandemie. Navýšené ošetřovné na 70 % 
denního základu také pro OSVČ z důvodu 
uzavření škol mohou podnikatelé žádat 
od 9. listopadu 2020.

Vystoupení k legalizaci 
distanční výuky

více »

ve čtvrtek 3. 9. 2020 proběhlo veřejné slyšení Senátu „Poštovní služby 
pro stát, nebo pro společnost?“.
Mezi více jak třemi desítkami účastníků nechyběli kromě Jana tecla 
a jeho hosta, vedoucí pošty v Chotěboři, paní Zdeny Křivské, ani před‑
stavitelé České pošty. Na programu byla role státu a  jeho požadavky 
na poštovní a doručovací společnosti, požadavky na Českou poštu ze 
strany samospráv a zaměstnanců, budoucnost elektronické státní sprá‑
vy – role a využití České pošty nebo služby pro stát poskytované Čes‑
kou poštou.
Kromě témat, která byla na programu, se řečníci často vyjadřovali 
k nově zavedené provozní době poboček České pošty.
Opakovaně zaznělo, že pro uvědomění si potřeb obyvatel venkova je 
důležitá diskuse se starosty a organizacemi hájící zájmy venkova.
Na otázku pro koho jsou určeny poštovní služby, dal jasnou odpověď 
ředitel Divize státní poštovní služby Miroslav Štěpán: „Poštovní služby 
jsou tu pro klienta, neboli zákazníka.“

Veřejné slyšení na téma „Poštovní 
služby pro stát, nebo pro společnost?“

více »

HAsIčI v HAvlíčKově Brodě oslAvIlI 50 leT. le‑
tošní rok se nese ve znamení 50. výročí profesionálních 
hasičů v okrese Havlíčkův Brod. Slavnostního setkání se 
zúčastnili významní hosté, ale zejména hasiči všech ge‑
nerací, mezi kterými byli i dva, kteří stáli u vzniku hasič‑
ského sboru. Profesionální hasiči nám neustále prokazují 
svou nenahraditelnost v bojích za záchranu života, zdraví 
a majetku. Obdivuji jejich skromnost a odvahu zároveň. 
Děkuji a přeji vše dobré do další padesátky!

ve ŽdírcI NAd douBrAvou oTevřelI 19. září 
zBrusu Nové MulTIFuNKčNí HřIšTě u MísTNí 
záKlAdNí šKoly. Zahrnuje i tartanovou dráhu, hřiště 
s umělou trávou, a dokonce i workoutové hřiště s lezec‑
kou stěnou. 
Pan starosta Bohumír Nikl společně se ždíreckými za‑
stupiteli jsou ve vedení a rozvoji města skutečně lidé na 
svém místě. více » více »

VIdeo zde

Dění na síti(Vi)

Senát se mění po třetinách

„Do oblasti ležáků se každý rok vydávám uctít památku 
tragicky vypálené osady.  tradiční běh lidice ‑ ležáky 
kvůli koronaviru proběhnout nemohl, organizátoři jej 
přesunuli na podzim a následně opět na další rok. 
v polovINě září JseM se proTo vydAl Ales‑
poň do přIleHlýcH MIřeTIc, na jejichž katastrál‑
ním území se nachází lokalita ležáky. Pod miřetickým 
obecním znakem je v současnosti spojeno osm zdejších 
osad.  Považuji za nesmírně cenné, že se díky energii 
zdejších obyvatel a péči pana starosty Choura, zastu‑
pitelů a mnoha dalších,  daří udržovat chod zdejší ma‑
teřské i základní školy, pošty a dalších subjektů, nezbyt‑
ných pro praktický život místních obyvatel. Pozval mě 
také ing. Jan lesný, ředitel zdejší firmy Backer Eltop, 
s.r.o. Dostal jsem jedinečnou možnost prohlédnout si 
zákulisí úspěšného podnikání s tradicí. viděl jsem, s ja‑
kou zručností vznikají v Miřeticích prvotřídní topná těle‑
sa, často ukrytá ve známém zboží, pro jehož funkci jsou 
nezastupitelná. Návštěva Miřetic mi poskytla zpětnou 
vazbu, zejména pokud jde o legislativní dopady pro 
podnikatelské subjekty i veřejnou správu. Poznatky, při‑
pomínky a podněty z praxe jsou pro mou senátorskou 
práci stěžejní.

prvNí šKolNí deN v ZŠ Wolkerova v Havlíčkově Bro‑
dě. vítám, že děti z  prvních a  druhých tříd se budou 
moci od poloviny listopadu vrátit do tříd, avšak společ‑
ně s pedagogy nejen z Učitelské platformy potřebuje‑
me znát další data a konkrétní vládní plány k znovuote‑
vření škol.

HlINsKo A  TAMNí oslAvy 20. výročí vzNIKu 
pArduBIcKéHo KrAJe. Kromě celkově příjemné 
atmosféry jsem měl velkou radost i z faktu, že nabídku 
v prodejních stáncích tvořily regionální potraviny – jen 
tak dál! Na fotografii jsem s maskotem Pardubického 
kraje. více »

seNáT podpořIl ocHrANu práv leGálNícH 
drŽITelů zBrANí. legálně držené zbraně teroristé 
nepoužívají. Z tohoto důvodu omezovat práva držitelů 
legálních zbraní považuji za neúčinné. vláda by na zá‑
kladě usnesení přijatého Senátem neměla při zavádění 
zbraňové směrnice EU omezovat právo českých občanů 
legálně vlastnit zbraň pro vlastní obranu. Horní komora 
k  tomu vyzvala kabinet na základě petice, kterou pode‑
psalo přes 100.000 lidí. Jejich obavy z  unijní restrikce 
držení zbraní označili senátoři za důvodné a český zbra‑
ňový zákon za dostatečný. Citace přijatého usnesení: 
„Zbraňová legislativa České republiky je zcela přiměře‑
ná a správná, reflektující jak v České republice tradiční 
právo držet zbraň pro ochranu života, zdraví a majetku, 
tak aktuální hrozby plynoucí z teroristických útoků.“

25. duBNA 2020 JseM sI přIpoMNělI KulATýcH 
100 leT od prvNícH voleB do seNáTu. Jeho vznik 
navázal na přijetí ústavy 29. února 1920, která zavedla 
dvoukomorový parlament. K tomuto historickému oka‑
mžiku pronesl první předseda Senátu Národního shro‑
máždění ČSR Cyril Horáček: „Naše ústava předpisuje 
našemu Senátu právě v tomto období důležité úkoly a já 
mám jenom to vroucí přání, aby veškerá jednání a usne‑
sení jeho nesena byla vážnou důstojností, moudrou 
rozvahou a aby přispěla k zesílení, povznesení a šťastné 
budoucností naší společné vlasti, námi všemi milované 
republiky Československé.“

velKýM TéMATeM v seNáTu Byl záKoN o zJed‑
NodušováNí povoleNí lINIovýcH sTAveB. 
Konkrétně jejich zefektivnění a odstraňování bariér při 
procesu nabývání povolení. Zákon vítá velké množství 
starostů ale i občanů, které obtěžuje nadměrně zatížení 
silničních komunikací v obcích a městech. Při schvalo‑
vání tohoto zákona je třeba zohlednit vlastnické právo 
majitelů pozemků, ochranu životního prostředí i veřej‑
ný zájem. Po věcné debatě však Senát zákon s několika 
pozměňovacími návrhy vrátil do Poslanecké sněmovny. 
ve Sněmovně v tomto případě senátní úpravy nezískaly 
dostatečnou podporu a návrh prošel v původním zně‑
ní. Zkušenosti s výstavbou obchvatu Havlíčkova Brodu 
mne ale v nutnosti existence této normy ubezpečují.

NA seNáTNíM výBoru pro vzděláváNí JsMe se 
z Mé INIcIATIvy zABývAlI MJ. oTevřeNýM dopI‑
seM pořAdATelů šKol v přírodě A provozo‑
vATelů reKreAčNícH sTředIseK zAMěřeNýcH 
NA děTsKé zoTAvovAcí poByTy. ti se v  důsled‑
ku koronavirové pandemie ocitli ve velmi tíživé situaci. 
U škol v přírodě je, narozdíl od letních táborů, restrikční 
situace nepříznivá a nebudou se moci konat minimálně 
do června.
výbor se s  žádostí seznámil a  rozhodl, že požádá pří‑
slušná ministerstva (MŠMt a MMR) o stanovisko. i ostat‑
ní členové výboru vyjádřili podporu organizátorům 
otevřeného dopisu a sdílejí jejich obavy, že proces roz‑
volňování nedává odpovědi na otázky týkající se dět‑
ských zotavovacích pobytů a škol v přírodě.

dIsTANčNí vzděláváNí A JeHo ForMA Je ŽHA‑
výM TéMATeM TěcHTo dNů. Zajímalo i  studenty 
středních a  vysokých škol, kteří přišli diskutovat s  bu‑
doucím hejtmanem vysočiny vítězslavem Schrekem, 
s  předsedou Senátu Milošem vystrčilem a  s  kolegy 
Janem Sojkou a  Zbyňkem Stejskalem. Studenty trápí 
zejména nejistota a neustále se měnící podmínky. Epi‑
demiologická situace je nyní složitá a  opatření je tře‑
ba respektovat. Musíme však hledat funkční, vyvážená 
a časově vhodně nastavená řešení. velmi proto souhla‑
sím s  výzvou učitelů, jež prezentovala Učitelská plat‑
forma. Nesmíme zrušit praktickou výuku, v distančním 
vzdělávání ji nelze plnohodnotně nahradit

nePřehléDněte:

vážení přátelé, sousedé a spo-
luobčané, posílám vám toto 
zvláštní vydání mého pravi-

delného čtení o  Senátu, jeho čin-
nosti a  mé práci. Tentokrát půjde 
o  řádky trochu bilanční. Potkáváme 
se nad nimi totiž v  době vrcholící 
zdravotnické krize naší země, v  jed-
nom z nejtěžších okamžiků novodo-
bé historie našeho národa.
Chci vám i  trošku přiblížit události 
letošního roku, které se pandemie 
netýkají, ale naopak se týkají běžné-
ho života senátního obvodu.

Letošní rok začal s ohledem na dal-
ší události docela nevinně. Ještě 
v únoru probíhaly tradiční masopus-
ty. Do Studnice na Hlinecku jsem 
zavítal na pozvání pana starosty On-
dřeje Dopity (na společné fotografii 
z masopustního průvodu).

A mé cesty po regionu byly klidné. 
Stihl jsem plánovanou pracovní ná-
vštěvu Heřmanova Městce a  hlav-
ně debatu o  financování tamních 
projektů. V  Havlíčkově Brodě jsme 
s  hospodářskou komorou, občany 
a  podnikateli debatovali o  rozvo-
ji města a  dopravních opatřeních. 
Netušil jsem, že je to na poměrně 
dlouhou dobu jedno z  posledních 
veřejných setkání s  mými sousedy, 
známými, přáteli a  vůbec obyvate-
li senátního obvodu. Na jaře 2020, 
v tom neobyčejném čase korony, se 
samozřejmě uzavřel i  můj senátní 
obvod do sebe sama. Lidé zde do-
kázali, že si umí pomáhat navzájem 
a pečovat jeden o druhého.
Tiše jsme si připomněli i  75. výročí 
ukončení druhé světové války.
Rok 2020 odpověděl svérázně 
a  s  přírodě vlastní osobitostí na 
dlouhotrvající sucho. V  polovině 
nejdeštivějšího června za posledních 
šedesát let přišly bleskové povodně 
i na Chrudimsko. Zvláště dramatická 
byla situace v  Heřmanově Městci, 
kde voda zaplavila suterén Domova 
pro seniory, přilehlý zámecký park 
a také mnoho rodinných domů. Vel-
ké uznání patří jednotkám Hasičské-
ho záchranného sboru za záchranu 

životů a  majetku místních obyvatel 
a poděkování patří také mnoha dob-
rovolníkům, kteří pomáhali při od-
straňování následků povodně.
Druhý rok mého mandátu, přelomo-
vý rok 2020, se blíží k závěru. Letos 
nám dává životní lekci neznámý virus 
i velká voda. Odhalily nám zranitelná 
místa, donutily nás měnit zavede-
né pořádky, přemýšlet, upravovat 
své životní tempo, více si pomáhat. 
Jsem moc rád, že vidím kolem sebe, 
že společně umíme zvládnout víc, 
než by se nám původně zdálo.
Šach pro koronavirus je naše sou-
držnost a  ohleduplnost. Matem 
snad bude vakcína.
Zůstaňte zdraví!

NA lIsTopAdové usTAvuJící scHůzI seNáTu 
JsMe zvolIlI Nové vedeNí pro 13. funkční ob‑
dobí. Následující dva roky povede český Senát Miloš 
vystrčil. Předsedou byl zvolen s  jednoznačnou pod‑
porou 73 hlasů ze 77 přítomných hlasujících sená‑
torů. Místopředsedy Senátu byli zvoleni tři současní 
místopředsedové Jiří Oberfalzer (ODS), Jan Horník 
(StAN) a Jiří Růžička (StAN). Čtvrtou místopředsedky‑
ní se stala Jitka Seitlová (KDU ‑ČSl a nezávislí). Nově se 
v Senátu také ustavují výbory. Zůstávám členem dvou 
výborů: Mandátového a výboru pro vzdělávání, vědu, 
kulturu, lidská práva a  petice. Pro mě osobně přesto 
jedna výrazná změna přichází. Přijal jsem nominaci na 
předsedu volební komise Senátu a volbami předsedy 
a místopředsedů jsem měl tu čest kolegy senátory or‑
ganizačně provést.

v červnu letošního roku Senát ve 
prospěch obecních rozpočtů opra‑
vil vládní daňový balíček. Senátoři 
pomohli najít kompromisní dohodu 
různých návrhů a fakticky urychlili fi‑
nanční kompenzaci obcím. Sněmovna 
schválila senátní verzi návrhu nahrazu‑
jící výpadek daňových příjmů. Obecní 
rozpočty tak dostanou jednorázový příspě‑
vek ve výši 1250 Kč za každého obyvatele. Jde o finanční 
prostředky, o které byly kráceny rozpočty obcí v souvis‑
losti s vyplácením tzv. kompenzačního bonusu podnika‑
telům.

KoMpeNzAčNí 
BoNus pro oBce

více NA JANTecl.cz»
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